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Referat bestyrelsesseminar,  
Region Nord 

19. – 20. januar 2023 
 
Tid og sted:  Torsdag, d. 19. januar kl. 9.00 – 
  Fredag d. 20. januar kl. 13.00 
  Gl. Skovridergaard, Silkeborg 
  
Mødedeltagere: Regionsbestyrelsen; 

Trine Quist, Jannie Kejser, Christina Eilers (fra 
pkt. 5), Karina Haslund Jensen, Louise Sandberg 
Meldgaard, Martin Wolhardt Kjærsgaard, Matilde 
Kirstine Bræmer Dueholm, Susanne Greve, Stella 
Meyer Olesen, Sarah Bülow Andersen, Helene 
Flintholm Back. Samt Janne Wennerstrøm 
(referent). 
 
I fællesmøde med konsulenter torsdag d. 19. 
januar kl. 9.00 – 15.30 deltog desuden; 
Ole Hervik, Poul Erik Karvonen, Stinne 
Willumsen, Nils Henrik Hald, Susanne Futtrup, 
Tina Damgaard, Lars Gadegaard, Marlene Cestor, 
Dorthe T. Jensen.   

 
Afbud: Christina Færch Lyng og Jonas Weng 

(suppleanter i bestyrelsen). Anette Skjoldborg og 
Mette Sehested (konsulenter) 

 

 
Referat 

Fællesmøde 
Torsdag d. 19. januar 

 
Regionsbestyrelsen og konsulenter drøftede dele af Aktivitetsplanen for den 
kommende periode. Beslutning om aktivitet i det kommende halve år 
findes Aktivitetsplan dokumentet. Se bilag. 
  

Notat 
Dato 23. januar 2023 
JW 
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Referat  

Bestyrelsesmøde 
 
 
1. Godkendelse af dagsorden v. Regionsformand og mødeleder Trine 

Quist  
 
Godkendt. 
 

2. Bekræftelse af godkendelse af referat fra møde 7. december 
2022. 

Godkendt. 
 

3. Genbesøg årshjul v. Trine  

Siden sidste bestyrelsesmøde er der indlagt dato for ringerunde i 
foråret 2023 og mødested er samtidig ændret. Bestyrelsen godkender 
revideret årshjul. 
 
Mødet d. 13/4 udvides til kl. 18.00. Revideret årshjul findes i Admin 
Control. 

 
4. Valg til regional næstformand v. Trine 

Status og drøftelse af, hvad valget vil betyde for bestyrelsen. Desuden 
orienteres om eventuelle input, der er kommet til jobbeskrivelse. 
 
Bestyrelsen besluttede følgende; 
Moderator på Facebook siden; 
Moderatorer bliver; Martin og Sarah. Fokus på valg på siden er tirsdage 
og torsdage. Moderatorer og resten af bestyrelsen (med undtagelse af 
Matilde og Christina) må gerne stille spørgsmål til kandidater på siden 
for at sikre debat og dialog. 
 
Moderatorer lægger link til valgmøder på Facebooksiden. 
 
Valgmøder; 
Trine og repræsentant fra bestyrelsen faciliterer møderne. 
Der vil være præsentation af kandidater samt spørgsmål til kandidater.  
 
Hvert bestyrelsesmedlem må rigtig gerne kontakte kolleger på 
arbejdspladser og opfordre disse til at deltage i valgmøder. 
 
Der sendes mail, fra Nord mailen til TR med opfordring til at deltage – 
hvis der ikke udsendes landsdækkende mail fra sekretariatet i TBG. 
Trine undersøger. 
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Valgmøde på VIA i Aarhus 
Der arrangeres evt. valgmøde på VIA i Aarhus. Marcus og Trine 
beslutter, om dette arrangeres – og arrangerer i givet fald. Mødet skal 
arrangeres på en dag, hvor alle kandidater kan deltage. 
 
Evaluering af pilotprojektet – regionale næstformænd; 

FU lægger (foreløbigt) op til, at der i evalueringen vil være fokus på 
- Øget synlighed af DS i klubber 
- Flere opsøgende indsatser på arbejdspladser m.m. 
- Medlemmerne skal opleve, at de har fået noget ud af, at 

der er valgt en regional næstformand. 
- Øget lobby arbejde 
- Mere tilstedeværelse/synlighed i lokale medier 
- Større deltagelse i eksterne samarbejdsfora 
- Øget trivsel hos formænd 
- Fokus på rollen fremfor personen 
- Medarbejderne skal inddrages i evalueringen. 

 
Forretningsudvalget og hovedbestyrelsen arbejder videre. 
 
Mål; det er vigtigt, at der er ens mål på tværs af regionerne, når der 
skal evalueres i 2024. 
 
Regional næstformand får kontorplads samme sted som formanden. 
Det vil sige, at i Nord bliver det i Aarhus. Dette er gældende i hvert fald 
for starten af perioden. 
 

5. Opfølgning fra bestyrelsens arbejdsgrupper v. Trine 
På bestyrelsesmødet d. 7. december blev der nedsat arbejdsgrupper. 
Hver arbejdsgruppe giver kort status og fremlægger budgetønsker. 
Budget vedtages enten på mødet eller via mailgodkendelse 
efterfølgende. 
 
Der følges op på nogle af emnerne v. behandling af aktivitetsplan om 
fredagen. 
 
Arrangementsgruppen har sendt forslag til medlemsarrangementer. Se 
behandling v. Aktivitetsplan. 
 
Der er intet nyt fra de øvrige arbejdsgrupper. 
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6. Godmorgen og opsamling på første seminardag v. Trine 
 
Bestyrelsen kommenterede; Det bliver godt at få konkrete tal på 
organiseringsprocenter på de enkelte arbejdspladser. Det vil være 
dejligt at få tal på organiseringsgraden blandt de studerende.  
 
Samtidig er det vigtigt, at vi ikke kun har fokus på de studerende. Der 
skal være fokus på alle. Der skal nytænkes i forhold til SDS. 
 

7. Aktivitetsplan fortsat v. Trine 
Bestyrelsen drøfter de dele af aktivitetsplanen, der ikke blev drøftet 
og/eller besluttet om torsdagen. Fokus vil bl.a. være; 
Synlig regionsbestyrelse 
OK24 
Medlemsarrangementer 

 
Bestyrelsen besluttede indhold i Aktivitetsplanen frem til september 
2023. Se Aktivitetsplanen i bilag. 
 
Bestyrelsen besluttede desuden, at der ikke gives ikke tilskud til 
deltagelse i Folkemødet på Bornholm i år. Bestyrelsen drøfter på 
kommende møde, hvad tilbuddet skal være i 2024 og hvilke opgaver at 
de deltagende medlemmer løser under og/eller efter deltagelse i 
Folkemødet. 
 

 
8. Aktivitetplan fortsat v. Trine 

Se ovenstående. 
 

9. Regionens Facebook side og evt. andre sociale medier v. Trine 
Bestyrelsen drøfter anvendelsen af sociale medier og udpeger 
ansvarlige for håndtering. 
 
Bestyrelsen drøftede og besluttede følgende; 
 

- Opfordring; bestyrelsesmedlemmer må rigtig gerne selv 
anvende LinkedIn og omtale DS der, fx ved at angive at 
man er bestyrelsesmedlem i DS Region Nord. Husk at 
”tagge” hinanden på LinkedIn v. opslag. 
 

- Der skal som udgangspunkt ikke repostes landsdækkende 
DS nyheder på Nord siden. Siden skal have fokus på det  
lokale arbejde og lokale nyheder. 

 
- Lokale FH nyheder må gerne respostes. 
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- Bestyrelsen poster nyhed efter hvert bestyrelsesmøde. Det 

går på skift, hvem der poster. Trine poster efter 
bestyrelsesseminaret. 

 
- Bestyrelsen følger op på et senere tidspunkt. Blandt andet 

i forhold til, om Facebook fortsat er det bedste medie at 
være aktiv på. Facebook er pt. under alle omstændigheder 
god til begivenheder. 

 
 

- Alle bestyrelsesmedlemmer bliver administratorer på 
Facebook siden om ca. en uge. Siden er et fælles ansvar 
for bestyrelsen. 

 
 

- Redaktionsgruppen udarbejder oplæg til håndtering af 
siden. Dette sker efter valg til regional næstformand. 
Oplægget behandles på førstkommende bestyrelsesmøde. 

 
 

10. Økonomi i relation til ansættelse af konsulent v. Janne  

Der skal ansættes en ny konsulent som erstatning for Jens Bødker. 
Jens er ansat til udgangen af juni 2023 men har sidste reelle 
arbejdsdag allerede 30/3. Det betyder, at kolleger skal dække Jens’ 
arbejdsopgaver i en længere periode.  
 
Bestyrelsen ansøges om bevilling af midler til at ny konsulent kan 
ansættes pr. 1. juni. Det vil betyde dobbelt løn i én måned. Der 
ansøges om bevilling på op til kr. 55.000 alt inklusiv. Midlerne trækkes 
af egenkapitalen. 
 
 
Godkendt. 
 

11.  Kriterier for støtte til velgørende formål v. Trine 
Bestyrelsen drøfter kriterier for evt. støtte til velgørende formål samt 
hvilken budgetpost, evt. støtte skal bevilges fra. 
 
Trine udarbejder oplæg. Oplægget vil også indeholde overvejelser 
omkring markedsføring af andre organisationers tilbud og muligheder. 
Dette behandles på førstkommende bestyrelsesmøde. 
 
Trine kan fortsat bevilge midler til fx kvindepolitisk forum – indtil der 
har været opfølgende drøftelse i bestyrelsen. 

 
12. Orienteringspunkter v. Trine 
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12.1. Besøg af daglig ledelse 5. januar 
 
Trine orienterede om Signe Færch’s, Ditte Brøndum’s og Rasmus 
Tolstrup’s besøg. 
 

12.2. FU møde 11. januar 
 
FU drøftede bl.a. evaluering af regional næstformandsrollen. Se 
ovenstående. 
 

12.3. Referat fra HB møde 13. december 2022 
 

 
12.4. HB møde 31. januar – 1. februar 2023  

Bestyrelsen kommenterer på dagsordenen og giver input til HB 
medlemmerne. 
 
Bestyrelsen udtrykte skepsis i.f.t. forsøg med nedsat kontingent 
for medlemmer ansat i anden fagforening. 
 
Når oplæg vedr. kontingentforsøget er udarbejdet, sendes dette 
til regionsbestyrelsen, så bestyrelsen kan give Trine input til 
bestyrelsesmødet. 

12.5 Politikerskole (supplerende punkt) 
 
 Alle bestyrelsesmedlemmer opfordres til at deltage. 
 OBS på at valget til regional næstformand bliver afgjort på 1. 

dag af politikerskole. 
  

 
13. Eventuelt 

 
Der vil være særlig fokus på ”Store Bededag kampagnen” de næste 14 
dage. Det betyder, at der vil være opgaver, der ikke kan løftes i driften 
i de kommende to uger. Alle bestyrelsesmedlemmer opfordres til at 
deltage i kampagnen. 
 

14. Evaluering af seminar 
Seminaret evalueres og der gives input til planlægning af kommende 
seminarer v. Trine 
 
Bestyrelsen udtrykte tilfredshed med seminaret. Særligt at dette blev 
afholdt ved starten af bestyrelsesperioden. Bestyrelsen oplevede god 
styring samt stort engagement. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 

Side 7 af 7 

     
 
 
 
 


